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Zbiramo stare fotografije
Občina Zavrč je v letu 2020 pristo
pila k urejanju prostorov in okolice 
gradu Zavrč, ki ima za naš kraj veliko 
zgodovinsko in kulturno vrednost.

Zato vas prosimo, da v kolikor razpola
gate s kakimi starimi razglednicami ali 
fotografijami gradu Zavrč, njegove bli
žnje ali širše okolice, da nam jih posre
dujete in pomagate ohraniti našo sku
pno preteklost.
Gradivo lahko dostavite osebno v pro
store občinske uprave, kjer bomo poskr
beli za reprodukcijo (originale vam 
vrnemo) ali ga posredujete na e-naslov 
občina.zavrc@siol.net, kontaktna oseba 
za več informacij je Lidija Domjan, 02 
761 18 01.

Občina Zavrč

VARGASAL

NE SKRBITE, SMO Z VAMI
Srečno, zdravo in varno novo leto 2021!

www.vargas-al.si
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Spoštovane občanke, spoštovani 
občani, dragi prijatelji!

Slavko Pravdič, župan Občine Zavrč

Ob izteku leta, ki je bilo milo rečeno nenavadno, drugačno, nera
zumljivo in nepozabno, se bomo skupaj malo ozrli nazaj in iz njega 
poskusili izvleči tudi pozitivne stvari. Druženja, kot smo jih poznali 
do sedaj, so se močno spremenila. Večino časa ob službi preživimo 
v najožjem družinskem krogu. Znova spoznavamo sebe in svojce 
okrog sebe. Tudi v takšni luči, kot smo jo že skoraj spregledali ob 
vsej tej hitrosti in razburkanosti dogodkov in informacij, ki jih vsa
kodnevno sprejemamo. Vse skupaj se je malo umirilo. V tem času 
res spoznavamo, da smo starejši, da so otroci zrastli, da je žena razu
mljivejša, da še vedno potrebujemo starše ali jih pač pogrešamo, da 
je sosed postal siv in prijatelj pametnejši, da je naša okolica res lepa 
in da je lepo živeti v občini, kot je naša. V občini pridnih, marljivih 
in poštenih ljudi. V Občini Zavrč.

V naši občini so letos dela potekala po zastavljenih smernicah. Bilo 
je precej storjenega, tako na infrastrukturnem področju kot tudi v 
društvenih sferah, zdravstvu, šolstvu in turizmu, vendar pa z delom 
nadaljujemo takoj po novem letu, saj je pred nami še ogromno 
načrtov in ciljev. Na sredini svojega mandata se zahvaljujem obema 
podžupanoma, svetnici in svetnikom, občinski upravi z direktori
co na čelu, vsem članom delovnih odborov, predsednikom društev, 
vsem zunanjim sodelavcem in vsem občanom, ki so delali po svojih 
najboljših močeh in kakor koli pripomogli k razvoju naše lokalne 
skupnosti.

Ostanimo zdravi, optimistični in se skupaj veselimo dneva, ko 
bomo premagali pandemijo, ozrimo se v svetlo in lepo prihodnost, 
ki bo slej ko prej prinesla ustaljena druženja, delo in veselje ter neo
mejeno veliko lepih trenutkov.

Ob iztekajočem se letu vam, drage občanke in občani, želim lepe, mir
ne in razumevajoče božične praznike, čestitam ob dnevu samostojnosti 
in enotnosti ter voščim srečno in uspemo, predvsem pa zdravo novo leto 
2021.

Župan Občine Zavrč
Slavko Pravdič

Dober den je glasilo Občine Zavrč, ki glasilo tudi izdaja. Uredništvo: Tatjana Mohorko, Janko Lorbek, Dušan Rojko, Danica Bratuša, Lidija 
Domjan, Boštjan Lorbek. Fotografije: T. Mohorko, R. Škrjanec in arhiv društev. Oblikovanje in priprava za tisk: Vejica, Rado Škrjanec, s. p. 
Tisk: Evrografis, d. o. o., Maribor. Naslov uredništva: Občina Zavrč, Goričak 6, 2283 Zavrč. Tel. št.: 02 762 01 50, 761 18 01. Naslovnica: 
Branko Veselič. Glasilo Občine Zavrč Dober den je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno šte

vilko 1613. Natisnjeno: 600 izvodov, ki jih prejmejo gospodinjstva v občini brezplačno.

2s<QB£=V 2s££V



Stran 4 December — Gruden 2020

S sej občinskega sveta

Završki občinski svet na eni izmed svojih sej v letu 201 9. Foto: RŠ

Leto 2020 je na srečo skorajda nao
koli. Bilo je zelo posebno leto, na 
žalost v veliki meri posebno v nega
tivnem smislu. A navkljub situaciji 
je večino načrtovanega dela v naši 
občini nemoteno potekalo. Občin
ska uprava je svoje delo opravljala 
na sedežu občine in strankam bila 
dosegljiva po predhodnem naro
čilu. Občinski svet pa je odločal na 
dopisnih sejah.

V jesenskem času so bile opravljene tri 
dopisne seje, na katerih je občinski svet 
potrdil novelacijo naložbenega progra
ma »Kulturna dediščina za trajnostni 
razvoj turizma«, projekt, ki zajema halo
ške občine, predmet projekta so ureditev 
parka etnološke dediščine v Cirkulanah, 
ureditev recepcije za sprejem gostov, 
tako posamičnih kot skupin, na Domin
kov! domači ter raziskava dediščine 
Zavrča z njeno predstavitvijo širši javno
sti. Predstavitev dediščine Zavrča je zelo 
pomembna, saj je bilo na tem območju 
v preteklosti veliko zanimivih dogodkov, 
ki so vplivali na njegov razvoj. Vrednost 
projekta, ki ga pokriva Občina Zavrč, je 
22.936,00 EUR, od tega operacijo sofi
nancirata Evropska unija in Republika 
Slovenija iz Evropskega sklada za regio

nalni razvoj v višini 14.000,00 EUR.
V mesecu novembru je Občinski svet 
Občine Zavrč sprejel Odlok o prora
čunu Občine Zavrč za leto 2021 v prvi 
obravnavi. Predlog proračuna Občine 
Zavrč za leto 2020 pa je bil podan v 
30-dnevno javno razpravo, pri čemer je 
bil vpogled v predlog proračuna možen 
v sejni sobi Občine Zavrč in na spletni 
strani Občine Zavrč (www.zavrc.si) do 
vključno 16. decembra 2020. V času

javne razprave so lahko vsi zainteresirani 
pogledali v predlog proračuna in občin
ski upravi posredovali svoje pripombe. 
Člani občinskega sveta so na predlog 
župana soglasno sprejeli sklep, s katerim 
so občani oproščeni plačila najema veži
ce v času pandemije covida-19.
Kljub vsemu nam preostane veliko upa
nje, da se bodo stvari v novem letu 2021 
umirile in bomo lahko zopet normalno 
zaživeli, se redno srečevali in sprotno 
konstruktivno razpravljali na rednih 
sejah na sedežu občine.
Ne glede na vse pa se bomo v mesecu 
decembru morda vseeno malo sprostili 
in pozabili na vsakdanje tegobe ter se 
morda vsaj malo prepustili čarom pra
zničnih dni.
Dovolite nam, da vam voščimo vse naj
boljše v prihajajočem letu 2021. To pot 
vam še posebej želimo obilico zdravja, 
sreče ter osebnega zadovoljstva.

Lidija Domjan, občinska uprava

Foto: RŠ
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Spoštovani občanke in občani!
Izteka se še eno leto. Zelo težko in naporno leto, ko so 
bili Slovenija, Evropa in celoten svet na hudi preizku
šnji. Priča smo bili eni najhujših pandemij v zgodovini 
človeštva.

Vendar nismo klonili. Nismo se predali. Naša volja do življe
nja, naš pogum in pozitivna energija, optimizem in vera v 
boljši jutri so močnejši. Premagali bomo tudi to nadlogo. 
Zmagali bomo skupaj takrat, ko se bomo prav vsi zavedali, da 
moramo biti odgovorni do sebe in drugih. Spoštovati svoje 
zdravje, svoje življenje ter zdravje in življenja drugih ljudi. Ne 
bo lahko. Boj bo težak in trd, a se bo izšel. Na koncu bomo 
veliki zmagovalci. O tem sem popolnoma prepričan.
Kljub epidemiji smo tudi letos storili veliko na vseh področjih. 
Občina Zavrč se razvija na vseh področjih, dobivamo nove 
pridobitve, kot je novi pločnik ob občinskem središču, odpra
vljamo posledice plazov, obnavljamo in popravljamo ceste, 
vlagamo v šolo, v društva, šport, kulturo in zdravstvo.
Junija smo slovesno predali namenu izjemno lepo, obnovlje
no in zelo funkcionalno ambulanto v Goričaku. Veliko smo

Foto: RŠ

naredili na urejanju okolice završkega dvorca, ki postaja eden 
glavnih nosilcev našega turističnega razvoja.
In kar je najpomembneje. Nismo in ne smemo pozabiti na 
ljudi, predvsem na tiste, ki so pomoči najbolj potrebni. Obči
na je imela in bo imela tudi v prihodnje, ko se bodo zagotovo 
vrnili stari dobri časi in bo mimo nova resničnost, posluh za 
ljudi in njihove potrebe. Seveda v okviru stvarnih možnosti. 
Interesov, potreb, projektov in želja je veliko. Naš največji 
zaklad pa sta zagotovo zdravje in dobro počutje nas vseh. Če 
bomo zdravi, bomo lahko naredili še ogromno.
Poleg trdnega zdravja vam iz srca želim osebne in družinske sreče, 
veliko pristnega in iskrenega sodelovanja ter obilje lepih trenutkov 
v letu, ki je pred nami.
Miren, blagoslovljen in doživet božič.

Podžupan Občine Zavrč, mag. Dušan Rojko

Spoštovane občanke, spoštovani občani!
Zaključujemo leto, leto, ki je precej drugačno od prej-

Foto: RŠ

šnjih. Smo generacija, ki se je prvič iz oči v oči srečala z 
neznano grožnjo.

Človek je tisti, ki poskuša vse in vsakega spraviti v normalo 
ali povprečje. Kadar nečesa ne moremo spraviti v okvir, nam 
predstavlja grožnjo, opominja nas na to, da nam primanjkuje 
nekega znanja, a hkrati nam predstavlja izziv. Izziv, ki nas je 
pripeljal k zaključku, da zmoremo.
Nekje sem prebral: »Mogoče je vse to le preizkus za človeštvo? 
Družbeni eksperiment vesolja, ali si sploh zaslužimo sobiva
nje.«
Zatorej, drage moje občanke in dragi občani, naj bodo vaši leto
šnji prazniki polni ljubezni in razumevanja, saj kljub vsemu ver
jamem, da je ravno to tisto, kar vedno nariše nasmeh na naše 
obraze.

Podžupan Robert Vuzem
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Spoštovane občanke, spoštovani 
občani Občine Zavrč!

Leto 2020 je v več pogledih posebno leto. Je leto izzi
vov in novih preizkušenj. Za nami so namreč meseci 
nekoliko drugačnega življenja in vsakodnevnih navad, 
kot smo jih poznali. Če smo bili v poletnih mesecih že 
optimistični in ponovno zelo sproščeni, seje žal epide
miološka situacija v jesenskem času spet zaostrila. Ker 
koronavirus ne popušča, sta bili žal ponovno potrebni 
razglasitev epidemije in večja zaostritev ukrepov. Ustre
zna zaščita in ravnanje bosta ostala naša stalnica tudi v 
naslednjih tednih.

V državnem zboru je bilo vse leto zelo dejavno. Ob drugih 
»rednih« zakonodajnih spremembah smo sprejemali potrebne 
zakonodajne rešitve tudi za spopad s posledicami epidemije. 
Skupno, do trenutka mojega pisanja, je bilo sprejetih kar šest 
paketov t. i. protikoronskih zakonov, konec leta pa pričakuje
mo še sedmi paket. Verjamem, da ukrepe zelo dobro poznate, 
usmerjeni so v pomoč posameznikom, ranljivim skupinam, 
kmetijstvu, samozaposlenim, gospodarstvu ter predvsem ohra
nitvi delovnih mest. Izmed vseh ukrepov so bili zelo pozitivno 
sprejeti turistični boni, ki bodo zaradi poslabšane epidemiolo
ške slike v državi podaljšani v celotno leto 2021.
V jesenskem času smo v državnem zboru največ časa namenili 
spremembi proračuna za leto 2021 in proračunu za leto 2022, 
kjer nismo pozabili niti na občine. Namesto 589,11 evra na 
prebivalca bodo občine v letu 2021 prejele 628,20 evra pov
prečnine. Kar konkretno za Občino Zavrč pomeni dodatnih 
73.000 € letno, ki jih bo občina lahko namenila razvoju vašega 
območja. Poleg višje povprečnine se občinam z novim letom 
obeta tudi znižanje stroškov na podlagi sprejetega Zakona o 
finančni razbremenitvi občin. Oba proračuna sta pripravljena 
v precej nepredvidljivih okoliščinah, vendar pa sta oba doku
menta razvojno naravnana, saj se predvsem krepijo naložbe. 
Ob tem je prav, da navedem enega pomembnejših dogodkov, 
ki se je zgodil v mesecu oktobru, in sicer dvig bonitetne ocene 
s strani agencije Moody's za eno stopnjo, na oceno A3. Kar 
pomeni, da za investitorje ostajamo zaupanja vredna država ter 
da so ukrepi, ki jih sprejemamo, pravi.
Do sedaj smo lahko spoznali, da koronavirus ni grožnja samo 
zdravstvu, ampak da je virus grožnja predvsem ekonomiji, 
gospodarstvu in delovnim mestom. Konec meseca novembra 
smo na izredni seji državnega zbora sprejeli t. i. PKP6 — Zakon 
o interventnih ukrepih za omilitev posledic drugega vala epi
demije covida-19. Ključne rešitve, ki jih prinaša, so: delno kri
tje fiksnih stroškov najbolj prizadetim podjetjem, nadomestilo 
plače za čas čakanja na delo doma, oprostitev plačila najemnin 
poslovnih prostorov, če je lastnik država ali lokalna skupnost, 
podaljšanje moratorija na kredite za eno leto, odlog in obroč
no plačilo davkov in prispevkov, pomoč prevoznikom, ki zara
di ukrepov niso opravljali prevozov, oprostitev plačila vrtca,

Poslanka Suzana Lep Simenko

če ga otrok ne obiskuje, topel obrok za učence in dijake iz 
socialno ogroženih družin med šolanjem na daljavo, oprostitev 
plačila storitev študentskih domov med razglašeno epidemijo, 
nadomestilo plače zaradi karantene, sobivanje enega starša z 
bolnim otrokom v bolnišnici, finančno nadomestilo kmetom 
zaradi izpada dohodka, dodatek za zaposlene, ki delajo z bol
niki s covidom-19 v sivi ali rdeči coni, ter številni drugi ukre
pi. Skupna ocenjena vrednost ukrepov je okoli 1 mrd. €, od 
tega največ za ukrep pomoči delnega povračila nekritih fiksnih 
stroškov.
Kot poslanka haloških občin in Občine Kidričevo z vsemi 
lokalnimi skupnostmi sodelujem zelo dobro. Letos sem prvič 
tudi v vlogi koalicijske poslanke in končno lahko rečem, da 
imamo na strani vlade sogovornike, ki razumejo težave in 
potrebe podeželja, obmejnih občin in Haloz. Zato si v najve
čji možni meri prizadevam povezati lokalno in državno raven. 
Zavedam se, da lahko le na ta način v svoje konce pridobimo 
kar največ sredstev. V ta namen v naše konce vabim posame
zne ministre. V mesecu juniju nas je tako obiskal minister za 
infrastrukturo g. Jernej Vrtovec z ekipo, v mesecu septembru 
minister za okolje in prostor mag. Andrej Vizjak z državno 
sekretarko ter v mesecu oktobru minister za razvoj in EU 
kohezijsko politiko Zvone Černač. Skupni delovni sestanki z 
župani in županjama iz naših koncev že prinašajo rezultate in z 
njimi bomo nadaljevali tudi v prihodnje.
Če imate zame vprašanje ali kakšno pobudo, ki jo želite deliti 
z menoj, se lahko še zmeraj osebno srečamo v prostorih Obči
ne Zavrč. Prosim vas le, da mi predhodno pišete na e-naslov: 
suzana.lep-simenko@dz-rs.si, in skupaj bomo poiskali ustre
zen termin.

Spoštovani,
smo v obdobju, ki je nastopilo povsem nepričakovano, z veliko 
mero odrekanj osnovnim svoboščinam, ki nam tako ali druga
če sicer soustvarjajo naš vsakdan. Zagotovo je to čas, ki bo v 
zgodovini človeštva zapustil trajno in neizbrisno sled. Priznam,
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da sem tudi sama v tem obdobju resnično spoznala, kako hitro 
se stvari v življenju lahko spremenijo. Zato ničesar ne smemo 
jemati kot samoumevno. Trajna je le sprememba sama.
Leto 2020 se počasi končuje. Mesec december žal ne bo poln 
dogodkov, kot smo jih bili vajeni v preteklosti. A ne glede na 
to naj bodo praznični dnevi čarobni, zaznamovani s soji luči in 
dobrotami iz domačih peči.

Želim, vam lepe in blagoslovljene božične praznike, ponosno pra
znovanje dneva samostojnosti in enotnosti, v letu 2021 pa pred
vsem zdravja, miru, ljubezni in osebnega zadovoljstva.
Vse dobro, pazite nase in na druge ter ostanite zdravi.

Suzana Lep Šimenko,
poslanka DZ RS

Ob 24. občinskem prazniku le 
slavnostna seja

Ob letošnjem prazniku Občine Zavrč je župan Slavko 
Pravdič sklical le slavnostno sejo, saj so bili skoraj vsi 
načrtovani praznični dogodki zaradi znanih razlogov 
odpovedani in praznovanje prilagojeno trenutnim raz
meram in ukrepom. Slavnostna seja ob 24. občinskem 
prazniku je bila v dvorcu Zavrč v soboto, 26. septembra, 
nanjo pa je župan poleg občinskega sveta in sodelav
cev iz občinske uprave povabil še predstavnike društev 
v občini.

»Nadaljujmo z dobrimi deli 
za razvoj naše skupnosti,« 
je v slavnostnem nagovoru 
dejal župan Slavko Pravdič.

Ob občinskem prazniku je vodstvo občine poudarilo dogod
ke in dosežke od lanskega do letošnjega občinskega praznika, 
nekatere večje in pomembnejše naložbe ter naloge za priho
dnost. Posebej pa so dosežke in dogodke lokalne skupnosti str
nili v kratek film, ki ga je pripravil Rado Škrjanec.
Župan Slavko Pravdič je v slavnostnem nagovoru povedal:

V kulturnem programu je nastopila mlada pevka Elena Zebec.

Završki občinski svet na slavnostnem dogodku v družbi župana 
Slavka Pravdiča in direktorice občinske uprave Evelin Makoter 
Jabločnik.Foto: Zoja Topolovec

»Danes smo se zbrali v počastitev občinskega praznika, 24. tega 
po vrsti in drugega v nosem mandatu. Zbrali smo se tu, kjer pa 
je že napisan ne samo list, ampak poglavje zgodovine, tukaj, na 
našem zavrskem dvorcu. Odpiramo novo poglavje zgodovine. 
Bodimo ponosni na vse, kar je kdor koli kadar koli dobrega storil 
za nas, za naš kraj, za našo občino. Nadaljujmo z dobrimi deli 
za razvoj naše skupnosti. Bili smo, smo in bomo del zgodovine 
našega kraja. Potrudimo pa se, vsak po svojih najboljših močeh, 
da bo zgodovina pisala o nas kot o ljudeh, ki se niso prepustili 
toku reke, ampak so plavali s tokom, proti toku in vedno in samo 
v pravi smeri, smeri, kjer se vidi cilj. In vsem nam naj bo cilj lep
ša bodočnost in izobilje naših občanov. Sam zase pa lahko povem 
podobno, kot je povedal Winston Churchill: Ponujam lahko le 
izkušnje, željo, voljo, trdo delo, solze in znoj. Vse za dobrobit 
naših ljudi in naše lokalne skupnosti.
Na slavnostni seji in prireditvi bomo obudili spomin na že stor
jeno od našega prejšnjega občinskega praznika in osvežili ideje in 
cilje za prihodnje obdobje.
Hvala vsem, ki ste s svojim delom dodali kamenček v mozaik 
uspehov in dosežkov naše občine, ter vsem tistim, ki ste del tega 
poglavja in vas danes zaradi nam vsem znanih razlogov in ome
jitev žal ni tukaj. Ostanite zdravi in ponosni na svojo občino.«

TM
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Fitnes na prostem
V soboto, 26. septembra, je bila v Športnem parku Zavrč 
v okviru 24. občinskega praznika krajša slovesnost ob 
odprtju fitnesa na prostem. Slavnostnega dogodka so 
se udeležili le župan Slavko Pravdič, podžupana, člani 
občinskega sveta, zaposleni iz občinske uprave in pred
stavniki nekaterih društev, dogodek pa je bil izpeljan v 
skladu z navodili in ukrepi NlJZ-ja.

Završka občina je letos jeseni v Športnem parku Zavrč izpe
ljala še eno pomembno naložbo, in sicer je občina poskrbela 
za postavitev težko pričakovanega fitnesa na prostem. Stroške 
nakupa opreme, stroške postavitve opreme in podlage je krila 
Občina Zavrč, pripravljalna dela pa so izvedli člani Športnega 
društva Zavrč in vzdrževalci Občine Zavrč.

Svečani prerez vrvice sta opravila župan Slavko Pravdič in podžupan 
Robert Vuzem.

Opremo sestavljajo sedem naprav za razgibavanje nog in 
ramen, bokov in rok, gugalnica, klop z naklonom in podporo 
za noge, pri fitnes opremi pa je dodana še informativna tabla z 
opisi in navodili.
Da je to sodobna in zelo koristna pridobitev za lokalno sku
pnost, je v svojem nagovoru omenil tudi župan Slavko Pravdič 
in izrazil zadovoljstvo, da jim je uspelo to idejo tudi uresniči

»Opremo za fitnes na prostem smo postavili kot dodatne športne 
vsebine v športni park,« je na odprtju povedal župan Slavko Pravdič.

ti in je zdaj na voljo vsem, ki se želijo rekreirati na prostem. 
» Opremo za fitnes na prostem smo postavili kot dodatne športne 
vsebine v športni park. Z njimi želimo nadgraditi obstoječo špor
tno infrastrukturo. Lani smo dodali igrišče za odbojko na miv
ki in rusko kegljišče, s fitnesom na prostem pa širimo možnosti 
za raznolike okuse in potrebe občanov po rekreaciji,« je povedal 
župan Pravdič.
S fitnesom želijo spodbuditi medgeneracijsko sodelovanje, ki 
bi starejšim omogočilo dejavno in zdravo staranje, mladim pri
dobitev kompetenc in znanj, športnikom pa še več možnosti 
za pridobivanje moči, je še poudaril župan v svojem nagovoru 
in dodal: »Fitnes na prostem predstavlja način življenja, ki teme
lji na zdravju in dobrem počutju, preventivi pred poškodbami in 
izboljšanju socialne note s povezovanjem v skupnosti.«
Po prerezu vrvice in simbolični predaji fitnes naprav v uporabo 
pa so se nekateri na slovesnosti tudi opogumili in naredili prvi 
test na napravah za razgibavanje.

TM

Nekateri so fitnes naprave tudi testirali in naredili prvi preizkus ... 
Foto: Zoja Topolovec

Fitnes na prostem je nova pridobitev v Športnem parku Zavrč.
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Aktualno na področju investicij

Na cesti Drenovec, na meji s sosednjo Hrvaško, na odseku 
Pungračič so se v letošnjem letu že izvedla nekatera dela, zaključek 
investicije pa bo v letu 2021 . Foto: Občina Zavrč

V poletnem času je bilo v časopisu Štajerski tednik med 
drugim objavljen sestavek pod naslovom »Kmalu bodo 
začeli z izgradnjo pločnika«. Ob koncu leta 2020 lah
ko v Občini Zavrč z veseljem napišemo »Kmalu bomo 
zaključili z izgradnjo pločnika in javne razsvetljave«. V 
decembrski številki Dober dena pišemo o tej in drugih 
aktualnih investicijah.

IZGRADNJA PLOČNIKA IN JAVNE 
RAZSVETLJAVE
Podoba projekta se bliskovito spreminja, luči javne razsvetljave 
so zagorele že dober teden pred prvimi prižigi novoletnih lučk, 
pločnik pa pridobiva svojo končno podobo.

Novozgrajeni pločnik in razsvetljava v Zavrču konec leta dobita 
končno podobo

GRADBENA DELA NA LOKALNIH CESTAH IN 
JAVNIH POTEH
V proračunu Občine Zavrč za leto 2020 in v njegovih dopol
nitvah smo sprejeli odločitev, da bomo med vsemi deli izvedli 
tudi modernizacije in sanacije posameznih cest ali delov: Hra
stovec - Švabovo, Hrastovec - Lovski dom, Korenjak - zelena 
meja in posede na cestah Turški vrh - Grebljica in Hrastovec 
- Švabovo
Zadane naloge nam je uspelo realizirati. V veliko pomoč pa so 
nam bili tudi občani, ki so nesebično odstopili svoja zemljišča 
za potrebe modernizacije, za kar se jim zahvaljujemo.

GRADBENA DELA NA LOKALNI CESTI 
DRENOVEC -MEJA Z REPUBLIKO HRVAŠKO - 
ODSEK PUNGRAČIČ
Občina ima opredeljene cilje, med katerimi so vzpostavitev 
pogojev za razvoj gospodarstva, turizma in trženja domačih 
lokalnih produktov. Eden izmed pogojev za izpolnitev ciljev, 
pa so urejene ceste. V ta namen smo se v občini odločili, da 
bomo uredili in sanirali cesto Drenovec - meja RH - odsek 
Pungračič. Tretjino dela se je izvedlo v letošnjem letu, preosta
la dela pa se bodo nadaljevala v letu 2021.

Zaključena je modernizacija 
ceste Hrastovec - Švabovo

Urejena je tudi preplastitev odse
ka ceste Hrastovec - lovski dom

Tudi v naselju Korenjak je moderniziran cestni odsek

2s<QB£=V 2>££V
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Z razširitvijo ceste in postavitvijo zidov bomo omogočili, da 
bo cesta varna in prevozna tudi za večja vozila do domačij in 
Turistične kmetije in vinogradništva Pungračič. S to pridobi
tvijo bodo lahko lastniki turističnem kmetije na svojo spletno 
stran dopisali, da se prispe na Žurmanov breg po modernizi
rani in varni poti.

Občinska uprava

Urejanje ceste na območju Gorenjskega Vrha

Kulok - ko občani stopijo skupaj
Sredstva, ki bi jih lahko porabili za asfaltiranje cest, se 
namenjajo za njihovo vzdrževanje. Želimo pa si, da bi še 
naprej z enako hitrostjo nadaljevali posodobitve.

Velikokrat smo naslavljali različna pisma s prošnjami na obča
ne, da naj sami opravijo manjša vzdrževanja. Posamezni lastni
ki zemljišč že sedaj pokosijo bankine ob svojih zemljiščih, 
nekateri pa so pripravljeni narediti še več. Iz priloženih foto
grafij, ki so jih naredili občani, je razvidno, da se še najdejo 
občani, ki naredijo »kulok«.

Čiščenje ceste na odseku Turški Vrh-Grebljica

Tudi na cesti Turški Vrh-Mohor so se občani sami lotili čiščenje in 
urejanja ceste. Foto: arhiv občine

Občani so se lotili tudi urejanja ceste v naselju Korenjak na odseku 
Trančar.

Vsem, ki se kakor koli trudite in prispevate svoj čas in delo, s 
tem pa pripomorete k lepšemu videzu občine in varnosti na 
cestah, se iz srca zahvaljujemo.
Tudi s takimi deli se pripomore k hitrejšemu razvoju svoje 
občine in urejenemu videzu.
Fotografije so narejene pri čiščenju cest Turški Vrh—Mohor, 
Turški Vrh—Grebljica, Korenjak—odsek Trančar in Gorenjski 
Vrh.

Občina Zavrč

2><DB£=V
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Poskrbimo za vegetacijo ob nekategoriziranih 
in kategoriziranih javnih cestah

Previsoka in razraščena vegetacija 
ob javnih cestah predstavlja oviro, 
prav tako pa ogroža varnost ude
ležencev v cestnem prometu, tako 
pešcev kot kolesarjev in predvsem 
voznikov.
Zakonodajalec je s ciljem zagotovitve 
varne uporabe javne ceste za vse udele
žence v prometu in preglednosti občin
ske ceste v 98. členu (Uradni list RS, št. 
109/10, 48/12, 36/14 - odi. US, 46/15 
in 10/18; v nadaljevanju: ZCes-1) jasno 
določil: »V območju nivojskega križišča 
občinskih cest, križišča občinske ceste 
z železniško progo (preglednostni pro
stor) ali v območju cestnih priključk
ov na občinsko cesto (pregledno polje) 
ter na notranjih straneh cestnih krivin 
(pregledna berma) ni dovoljeno vzposta
viti kakršne koli vegetacije ali postaviti 
objekte, naprave in druge predmete ter 
storiti kar koli drugega, kar bi oviralo 
preglednost cest, križišča ali priključka.« 
Skladno z navedenim in drugimi zakon
skimi in podzakonskimi določbami pre
povedi ogrožanja varne uporabe javne 
ceste in zahtevami glede varnosti vseh 
udeležencev v prometu pomeni, da:
—je prepovedano postavljati ograje, 

zasaditi živo mejo, drevje, trte ali 
druge visoke nasade ali poljščine, ki bi

ovirale preglednost ceste;
— zaradi preglednosti višina rastlin ne 

sme presegati višine 75 cm od nivoja 
vozišča;

— morajo biti drevesa ali grmičevje, ki 
raste ob omenjenih cestah, obrezano 
tako, daje prosta višina nad cesto naj
manj 4,5 m (prosti profil ceste j;

— mora biti po širini grmičevje ali drevje 
obrezano najmanj do zunanjega roba 
bankine.

Interes občine kot tudi vseh občanov, 
uporabnikov javnih cest, je, da so te nor
malno prevozne in da na njih ni elemen
tov, ki bi ogrožali ali bili nevarni za vse 
udeležence v prometu, ter da je možno 
normalno vzdrževanje ceste. Višji posev
ki tik ob cestišču zmanjšujejo vidljivost 
in preglednost na vozišču (npr. drevesa, 
grmovnice, višje poljščine, npr. koruza), 
ki z vejami segajo v prosti profil ceste ali 
zračni prostor ceste (7 m). Občani se ne 
zavedajo dovolj posledic takšnih zasadi
tev.
Lastniki zemljišč morajo skrbeti za varo
valni pas, v katerem se razrašča vegeta
cija iz stavbnih in kmetijskih zemljišč 
v zračni prostor javnih cest, saj to zelo 
vpliva na varno odvijanje cestnega pro
meta. Občane zatorej opozarjamo, naj 
redno obrezujejo zasaditve v okolici cest

Na terenu, kjer se lepo vidi, da previsoka in 
razraščena vegetacija ob javnih cestah pred
stavlja oviro. Foto: arhiv SOU

in poti. Za vegetacijo je treba skrbeti 
vse leto in s tem zagotavljati minimalno 
polje preglednosti. Ustrezna ureditev pa 
poleg večje varnosti vseh udeležencev v 
prometu prispeva tudi k bolj urejenemu 
in lepšemu videzu naših naselij.

Občinski inšpektorat, 
Skupna občinska uprava občin v 

Spodnjem Podravju

Iz DU Zavrč
Dober den, spoštovani članice in člani ter sodelavci, ozi
roma vsi občani in občanke. Letošnje leto se bo kmalu 
poslovilo, ki je bilo čudno in neprijazno predvsem do 
nas starejših, saj ta virus še vedno neusmiljeno kroži 
med nami.

Kot je običajno, ob koncu leta pogledamo, kako smo uspeli 
uresničiti naš program dela. V času objavljene epidemije se 
nismo mogli družiti, zato nismo imeli občnega zbora. Ko je 
bilo že dovoljeno zbiranje v manjših skupinah, smo uresni
čevali program na področju športnih aktivnostih (streljanje 
z zračno puško, kegljanje in pikado — ženske). Skozi vse leto 
smo obiskovali naše jubilante za 80. in 90. let, skupaj 13 naših 
upokojencev. Dveh obiskov nismo mogli narediti v času epi

demije, a smo poslali čestitko z najlepšimi željami. Od neka
terih naših članov smo se tudi letos žal poslovili. Med njimi je 
bil tudi naš najstarejši član, za katerega smo upali, da ga bomo 
počastili ob njegovi 100-letnici v letu 2021.
Uresničevali smo tudi program Starejši za starejše, ko je bilo 
možno, smo jih obiskovali na domovih in nudili pomoč. V 
času razglašene epidemije pa smo ohranjali stike z njimi preko 
telefona in kakšno pomoč dostavili brezstično.
Želimo si, da bi ta čuden čas čimprej minil, ker bomo takrat 
lahko spet normalno delovali naprej.
Vsem članicam in članom ter občankam in občanom želimo prije
ten in miren Božič ter srečno in predvsem zdravo leto 2021.

DU Zavrč
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Projekt Sodobna oskrba starejših 
(SOS) in kdo so upravičenci

Slovenija postaja starajoča se družba. Danes je v Slove
niji 19,7 % oseb, starejših od 65 let, in projekcije napo
vedujejo, da bo leta 2050 delež te populacije znašal 30 
% (Ministrstvo za zdravje RS). Naraščanje števila starej
ših odraslih v Sloveniji s seboj prinaša tudi potrebo po 
sistemskih ureditvah področja dolgotrajne oskrbe.

Potrebe po ureditvi zakonodaje na področju dolgotrajne oskr
be so vse večje. V vmesnem času, pred uvedbo sistemskih reši
tev na področju dolgotrajne oskrbe, pa lahko izvajamo projek
te, ki so podprti z evropskimi kohezijskimi sredstvi.
Tako je bil tudi Dom upokojencev Ptuj skupaj s konzorcijski- 
mi partnerji, Zdravstvenim domom Ptuj, Centrom za socialno 
delo Spodnje Podravje in Lekarnami Ptuj, uspešen na javnem 
razpisu za izbor operacij »Preoblikovanje obstoječih mrež in 
vstop novih izvajalcev za nudenje skupnostnih storitev in pro
gramov za starejše v Kohezijski regiji Vzhodna Slovenija« ter 
začel izvajanje projekta Sodobna oskrba starejših (SOS). 
Namen projekta je upravičencem zagotoviti dostop do novih 
storitev, s katerimi se krepi možnost, da starejši, ki so upravi
čeni do novih storitev, kljub morebitni oviranosti, bolezni ali 
krhkosti ostanejo čim dlje v domačem okolju oziroma izbolj
šajo ali čim dlje ohranijo psihofizične sposobnosti in s tem čim 
večjo sposobnost samooskrbe.
Potencialni upravičenci so osebe, starejše od 65 let, ki zaradi 
bolezni, starostne oslabelosti, poškodb, invalidnosti, pomanj
kanja ali izgube intelektualnih sposobnosti pri zadovoljevanju 
osnovnih in podpornih dnevnih opravil potrebujejo pomoč 
druge osebe.
V projektne aktivnosti se lahko vključujejo občanke in obča
ni občin Ptuj, Majšperk, Žetale, Hajdina, Markovci, Gorišni
ca, Kidričevo, Destrnik, Trnovska vas, Sveti Andraž v Slovenskih 
goricah, Juršinci, Videm, Zavrč, Podlehnik, Cirkulane in Dor
nava.
VLOGA za UVELJAVLJENJE UPRAVIČENOSTI DO 
INTEGRIRANE OSKRBE se poda v Zdravstvenem domu 
Ptuj, kjer je za potrebe projekta vzpostavljena vstopna infor
macijska točka (VIT).
Vlogo za oceno upravičenosti lahko poda:
— zainteresirani posameznik oziroma oseba, starejša od 65 

let, ki zaradi bolezni, starostne oslabelosti, poškodb, inva
lidnosti, pomanjkanja ali izgube intelektualnih sposobnosti 
pri zadovoljevanju osnovnih in podpornih dnevnih opravil 
potrebuje pomoč druge osebe, ali skrbnik osebe;

— zainteresirani posameznik oziroma oseba, starejša od 65 let, 
ki pri sebi zaznava pešanje telesnih, funkcionalnih oziroma 
kognitivnih sposobnosti.

Ob soglasju posameznika lahko vlogo za oceno upravičenosti 
poda tudi:
— izbrani osebni zdravnik ali drug lečeči zdravnik,

Sodobna 
Oskrba 

Starejših

— pristojna patronažna medicinska sestra,
— koordinator odpusta iz bolnišnice,
— strokovni delavec pristojnega centra za socialno delo,
— druga oseba, pooblaščena od vlagatelja.
Po oddani vlogi in predhodnem dogovoru z vlagateljem stro
kovni delavci iz vstopne toče z ocenjevalnim orodjem na vla
gateljevem domu izvedejo oceno upravičenosti do integrirane 
oskrbe oziroma novih storitev.
V okviru projekta Sodobne oskrbe starejših se bodo glede na 
potrebe uporabnika izvajale:
— storitve osnovnih in podpornih dnevnih opravil in zdra

vstvene nege, vezane na ta opravila,
— storitve prehranskega pregleda in svetovanja,
— fizioterapije,
— delovne terapije,
— e-oskrbe in
— farmacevtske storitve.
Sodelovali bodo tudi patronažna služba, zdravnik in psiholog.
V projekt je kot krepitev tima družinske medicine vključena 
tudi paliativna oskrba, ki predstavlja aktivno celostno pomoč 
pacientom z napredovano kronično neozdravljivo boleznijo.
Storitve, ki se bodo izvajale v sklopu projekta, bodo za upo
rabnike brezplačne. Financirane bodo iz Evropskega socialne
ga sklada in Republike Slovenije.

KS

Tilen Cvetko, 5. b, grafika odstiranka
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Vsaka beseda, vsak pogled, vsako dejanje
in vsak nasmeh lahko prinese srečo drugim ljudem,
in vsak lep trenutek je lahko nov začetek.
V naših srcih naj radost tli,
zato radostno pojdimo
v novo leto 2021 in covid-19 naj splahni.

Želimo si, da bi se vam in vašim najdražjim uresničila mnoga 
pričakovanja, in oOstanite zdravi.

Obveščamo krvodajalce, da bo naslednja akcija 4. marca 
2021. Vabljeni!

Stanislav Ivančič, predsednik

Prostovoljci Občinske organizacije Rdečega križa Zavrč pri delitvi 
paketov pomoči potrebnim občanom in občankam 
Foto: arhiv RK Zavrč

Spoštovani farani naše haloške občine!
Pred nami so božično-novoletni prazniki. Letos popol
noma drugačni kakor običajno, pa vendar z isto sporo
čilno vsebino. Neusmiljeni in zahrbtni virus kroji naše 
življenje, naše delo, naše običaje in seveda tudi naše 
praznovanje. Ne more pa krojiti vsebine vsega tega.

Kar zgroženo smo v začetku jeseni spoznali, da se nam ne obe
ta nič dobrega in da se spet pripravljajo različni ukrepi, ki smo 
jim bili priča že v spomladanskem času. A kakor vse nas tudi 
to, kar doživljamo, lahko nagovori. Če smo veliko noč pra
znovali »omejeni«, bomo tudi božič verjetno praznovali tako. 
Kar celotno cerkveno leto bo šlo skozi preizkušnjo »korone« in 
na koncu bomo prišli do različnih spoznanj o sebi, o svojem 
odnosu do drugih ljudi (najprej morda doma v družini pa na 
delovnem mestu pa še kje), pa seveda tudi o svoji veri in svo
jem odnosu do Boga, do cerkve in naše družbe nasploh.
Kako mene kot duhovnika nagovarja čas, ki ga doživljamo? 
Najprej pri sebi opažam veliko nejevolje in neučakanosti! Kdaj 
se bomo spet lahko zbirali v naših cerkvah? Kdaj se bomo spet 
zbirali pri verouku in se pripravljali na sprejem zakramentov? 
Obenem je prisoten grenak priokus, ker nismo dovolj izkori
stili časa od 4. maja, ko smo po spomladanski krizi spet odprli 
cerkve, pa do ponovnega zaprtja cerkvenih vrat v sredini okto
bra.
Obenem pa je ta čas kot »duhovne vaje« v iskanju potrpežljivo
sti in strpnosti. In seveda iskanju poti do Boga, če se zavedamo 
duhovne razsežnosti življenja. Ta čas je dejansko kot »advent«. 
Čas pričakovanja! Čas želja! Čas hrepenenja! Po čem? Po kom? 
V vsej nejevolji sije žarek upanja. Ne bojim se za vse tiste, ki 
v svoji veri iščete »nova« pota do Boga! Kdor ima interes, bo

V lepem spominu so vsem ostale žive jaslice lanskega decembra pri 
župnijski cerkvi sv. Miklavža. Letos jih žal ne bomo mogli postaviti. 
Foto: arhiv občine

pot našel. Možnosti je ogromno. Kaj pa, če je ta jesenski del 
krize kakor »popravni izpit«, da bi začutili notranjo, duhovno 
lakoto?
No, in kako bo z letošnjim božičnim praznovanjem? Ničesar 
natančnega ne morem povedati. Vsekakor vas vabim, da doma 
postavite jaslice.
Da se kot družina zberete okoli te podobe prve božične noči. 
Naj nas jaslice ponesejo več kot 2000 let nazaj. Pesem angelov. 
Sporočilo slave in miru! Sporočilo odrešenja.
Vabim vas tudi, da na sveti večer blagoslovite svoje hiše, sta
novanja in svoje družine! Zdaj se bo pokazala »mala cerkev« 
— družina. To, kar je močno poudarilo zborovanje cerkve — 
sinode na Slovenskem.
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Vabljeni k molitvi! Kajti molitev nas usmerja v umirjenost srca 
in k srcu, ne le Boga, ampak tudi sočloveka!

Utrdite in poglobite svoje medsebojne družinske vezi! Najdite 
časa drug za drugega!
Naj nam ta čas preizkušnje ne jemlje poguma! Naj nam bo v 
zavesti: virus in ukrepi nas lahko omejujejo v naših medseboj
nih telesnih stikih! Ne morejo pa nam odvzeti bistva in vsebine 
praznovanja, ki bo letos verjetno bolj tiho in umirjeno. A tudi 
tiho in umirjeno praznovanje ne more odvzeti slovesnosti bož
jega prihoda med nas!

Ob koncu vam vsem želim blagoslovljen božič in srečno in upanja 
polno novo leto. Predvsem potrpežljivosti in strpnosti! 
Medsebojnega spoštovanja, ljubezni, razumevanja in miru! Pa 
seveda zdravja. Tudi vrednota zdravja prispeva k temu, da je 
človek zadovoljen in vesel. Vse dobro vam želim v upanju, da se 
skoraj spet srečujemo v naših cerkvah!

Jožef Pasičnjek, župnik

TD Zavrč ob koncu leta
Delo pred ekrani, odsotnost socialnih stikov v živo vodi 
v utrujenost, v preobremenjenost od naveličanosti. K 
temu še dodatno pripomore tale turobni čas pred zim
skim solsticijem, ko je vedno več teme, ki nas obdaja, 
bremeni in tisa naše čute in ko pomanjkanje svetlobe 
občutimo zelo boleče.

A z nedeljsko svečko na adventnem venčku (naj tu ne bo 
pomembno to ali smo verni ah ne, ampak to, da plamen 
daje luč) se je začelo napovedovati nekaj novega, svetlejšega 
in novoletni dan bo že daljši, bolj poln svetlobe, mogoče celo 
obdan s čarobnimi snežnimi kristali, ki bodo pobelili naš svet 
in vanj nasuli nekaj pokoja in miru, ki ga potrebujemo za nov 
začetek.
Želimo vam, da bi kmalu premagali temo in se zbudili v nov dan 
polni svetlega optimizma ter želje, da jutri naredimo nekaj zase in 
za svoje domače ter druge.

Foto: Zoja Topolovec

Turistično društvo Zavrč s Sekcijo pohodništva

Vita Bezjak, 5. b, grafika odstiranka
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KUD Maksa Furjana Zavrč
Leto 2020 gre proti koncu. Vsako leto doslej smo se 
veselili novega leta, a letos je vse drugače, še nikoli ni 
bilo takšno življenje: srečanje s koronavirusom, prepo
ved druženja, prepoved dogodkov, strah pred okužbo, 
strah pred bolnišnico, smrtjo ...

Tudi v KUD Maksa Furjana Zavrč smo v januarju izgubili 
članico ljudskih pevk Marico Kelc, ki ni bila le pevka, ampak 
je napisala tudi nekaj pesmi. Ljudske pevke so večkrat zapele 
pesem Na bregu hiša stoji. Želimo si pesem objaviti v glasilu 
Dober den kot spomin na Marico Kelc, ki nas je po hudi bole
zni hitro zapustila.

Marica Kelc

NA BREGU HIŠA STOJI

Na bregu hiša stoji, 
v njej moja mati živi.
Sama zdaj je vse dni, 
otroci vsi smo odšli.

Otrok nas je dosti bilo, 
le kruha bolj malo je bilo.

Šli smo drugam živet, 
spoznali novi tam svet.

Zdaj smo odrasli že vsi, 
vsak ima svoje skrbi.
Mati pa sama živi, 
solzne si briše oči.

Ko večna luč zazvoni, 
si mati tako govori:

»Brez življenja je ta hram, 
ko v njem prebivaš sam.«

Mati na pragu stoji 
in v temno noč strmi.
Vsi zapustili smo njo, 

za kar ji je najbolj hudo.

Malo kasneje nas je zapustil pevec skupine Trta Adolf Belšak, 
ki je prepeval že v skupini s Konradom Kostanjevcem in seve
da v Trti. Ni bil le pevec, pogosto je zaigral tudi na harmoni
ko. Žalostni smo bili, da se od njega nismo smeli posloviti na 
pogrebu.
Adolf, ostal nam boš v lepem spominu!

Skupina Trta in ljudske pevke so se v januarju/februarju udele
žili območnega srečanja poustvarjalcev glasbenega izročila Poz
drav sosedu v Prvencih. Letos je imelo srečanje naslov Napev 
— odsev.
Skupina Trta je sodelovala 7. marca pri DU Lenart na priredi-

Na Adolfa Belšaka, pevca in vsestranskega glasbenika, člana skupine 
Trta, ki se je poslovil v letošnjem letu, bo vsem ostal lep spomin. Trta 
na enem od svojih nastopov ob prazniku občine. Foto: RS

tvi »S pesmijo in glasbo ob dnevu žena«.
Ljudske pevke so se 1. avgusta udeležile prireditve Halonga v 
Podlehniku z naslovom »Od orglic do ustne harmonike«.

REDNO NAS OBISKUJE BIBLIOBUS - 
POTUJOČA KNJIŽNICA
V počastitev kulturnega praznika je KUD pripravil prijeten 
dogodek v dvorani v Goričaku — različne izvedbe interpreta
cij Prešernovih del, slavnostni govornik je bil podžupan mag. 
Dušan Rojko.
Vesela novica za bralce/bralke je, da nas redno obiskuje Biblio- 
bus — potujoča knjižnica, da si lahko sposodimo knjige za bra
nje. »Knjige so dobra družba. In potrpežljive so. Čakajo leta in 
leta, da jih vzameš v roke in prelistaš. In sploh ti ne zamerijo.« 
Seveda smo v društvu želeli izvesti vse, kar smo zapisali v pro
gram dela za leto 2020. A nismo prišli do občnega zbora. Načr
tovana je bila igra mladih igralcev Roža pod kamnom, režiser 
bi bil Anton Žumbar. Vsekakor smo hoteli sodelovati tudi pri 
občinskem prazniku, (koncert ljudskih pevk), izvesti strokovno 
ekskurzijo, Miklavžev koncert ...
Drugi val pandemije je žal vse odnesel.
Tolažijo nas, da bo vse hudo prešlo, da se bomo spet lahko 
družili, živeli, kakor smo pred epidemijo. »Da bi spet to kmalu 
prišlo!«
Da bi bilo leto 2021 leto dobrih misli, prijaznih besed, ustvarjal
nosti, da bi bili ZDRAVI, SREČNI, VESELI. Vesele praznike in 
srečno novo leto 2021 vsem občanom in občankam občine Zavrč 
želi KUD Maksa Furjana Zavrč.

Terezija Majcenovič, 
tajnica KUD M. Furjana

2s<QB£=V 1s£cV
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Čarobnost prazničnih dni
Čas, v katerem živimo, ni vedno prijazen. V letu, ki se 
počasi izteka, nas je koronavirus nenehno silil v spre
membe našega vsakdana in zahteval od nas odgovor
nost do sebe in drugih. V dobro nas vseh smo se morali 
odreči ustaljenim dejavnostim in medsebojnemu dru
ženju.

A to nam ni odvzelo optimizma. Verjamemo, da se bomo 
nekega dne prebudili v lepše dni, brez uničujočega virusa. 
Kljub trenutni situaciji je v zraku mogoče čutiti željo po obda
rovanju in osrečevanju.
Gospodinje smo izdelovale praznične voščilnice, v svojih 
domovih pa poskrbele za razvajanje najdražjih z drobnimi pre
senečenji, kot sta praznično okrasje in kulinarično razkošje. 
Toplina doma in občutek domačnosti naj nas vodita vse dni v 
letu, ki prihaja. Na obrazu nas občanov naj se nariše nasmeh, 
dlani pa naj bodo tople in odprte, da podprejo izrečene besede 
ob voščilu sreče in zdravja.
In tako kot pravi pesnik Tone Pavček:
»Sreča ni v glavi, ne v žepu ali pod palcem zaklad.
Sreča je, če se delo dobro opravi in če imaš nekoga rad.«

Zato naj bodo prazniki kljub virusu čarobni z iskrenimi željami: 
v letu 2021 naj se odprejo vrata novim upom, novim željam, 
novim priložnostim in pravim odločitvam. Stopite skoznje z vese
ljem in nasmehom. Srečno!

Irena Kokot,
predsednica Društva gospodinj Zavrč

Završke žene so izdelale praznične voščilnice. 
Foto: arhiv društva

Pozitivni učinki čebeljih pridelkov in
izdelkov

Čebele nas spremljajo že tisočletja. Med so izredno 
cenili že v pradavnini. Uporabljali so ga kot sladilo, živi
lo, lepotilno sredstvo in zdravilo. Kleopatra je dobro 
poznala skrivnosti negovanja in razvajanja z medom, 
saj ga je cenila kot eliksir življenja.

Za naše prednike je bil med edino sladilo, vosek pa je bil nepo
grešljiv vir svetlobe. Kako lepa simbolika, ki razkriva, kako 
pomembne so čebele za človeštvo. Danes pa se vedno bolj 
zavedamo širšega pomena čebel in znamenitega reka, ki pravi, 
da brez čebel ne bo življenja.
Slovenci smo čebelarski narod, ponosni na dolgoletno čebe
larsko tradicijo. Se toliko bolj pa smo ponosni na bogat izbor 
pristnih čebeljih pridelkov in izdelkov, ki jih lahko ponudimo. 
Naravne danosti naše čudovite dežele omogočajo pridelavo 
različnih vrst medu. Predstavljamo vam tipične vrste sloven
skega medu in njihove značilnosti. Ločimo jih po barvi, vonju,

okusu, aromi. Okusite pestrost slovenskih medov in poiščite 
sebi najljubšega.
Akacijev med je milega okusa, svetle barve in nežnega vonja. 
Lipov med je svetlo rumene do svetlo jantarne barve z zelenim 
odtenkom, diši prijetno po svežini, mentoli: in lipovem cvetju. 
Cvetlični med ima vonj in aromo cvetlic, iz katerih izhaja. 
Kostanjev med je grenkega okusa in vsebuje veliko rudninskih 
snovi.
Smrekov med je rdečerjave barve, z vonjem in aromo po sirupu 
iz smrekovih vršičkov, smoli in lubju iglavcev.
Hojev med je pogosto temno sivorjave barve z zelenim odsevom 
in aromo po mleku v prahu, smoli.
Gozdni med je mešanica različnih vrst mane, je svetle do temno 
rjave barve, z rdečim ali zelenim odtenkom. Vsebuje veliko 
rudninskih snovi.
Med je najpogostejši in najbolj uporabljan čebelji pridelek. 
Vsebuje veliko zelo pomembnih sestavin, ki so pomembne za 
delovanje organizma.

2>(DJS£C/? t££JV
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Čebelji pridelki imajo lastnost, da organizmu dajo tisto, česar mu 
primanjkuje. Foto: RŠ

Priporočilo priznane romunske nutricionistke, ge. Aline Vara- 
di, čebelarke in poznavalke čebeljih pridelkov in izdelkov v 
terapevtske namene, je, da če želimo okrepiti imunski sistem, 
moramo posegati po čebeljih pridelkih. Zato ne gre zanemariti 
tudi drugih čebeljih pridelkov, kot so: cvetni prah, propolis, 
matični mleček. Njeno mnenje je, da je pomembno dnevno 
uživanje medu, cvetnega prahu, matičnega mlečka, propolisa, 
saj vsebujejo vse, kar potrebuje človeško telo za uravnoteženo 
delovanje.
Cvetni prah vsebuje idealno razmerje sestavin, ki jih potrebuje

človeško telo za ohranjanje in izboljšanje zdravja. Vsebuje selen 
in cink, ki sta ključni sestavini za pravilno delovanje imunske
ga sistema. Cink je pomemben za razvoj in pravilno delovanje 
celic, selen pa pomaga organizmu pri obnavljanju celic. 
Matični mleček vliva telesu moč, ohranja zdravje in krepi 
imunski sistem. Deluje protivnetno in pomaga v boju proti 
raku.
Propolis je uspešen v boju proti bakterijam in virusom, pa 
tudi glivicam. Na trgu dobite nov izdelek, negovalno razpršilo 
s propolisom BeeCare, ki je namenjeno za čiščenje, nego in 
zaščito rok.
Čebelji pridelki imajo lastnost, da organizmu dajo tisto, česar 
mu primanjkuje, in so zato pomembni pri vzpostavljanju rav
novesja. Posnetek predavanja Aline Varadi najdete na povezavi: 
https://www.youtube. com/watch?v=fDgcSPfgtAk1 
Čebelji pridelki vsebujejo pestro paleto hranljivih snovi, ki jih 
telo potrebuje za uravnoteženo delovanje in jih ne najdemo 
v nobenem drugem živilu v tako skoncentrirani, kompleksni 
obliki.
Krepimo svojo odpornost, vzpostavimo ravnovesje v organiz
mu, poskrbimo za zadosten vnos antioksidantov in bodimo 
uspešni v boju proti mikrobom z uživanjem čebeljih pridel
kov in izdelkov slovenskih čebelarjev.

Nataša Štrukelj Klemenčič,
svetovalka specialistka za ekonomiko na CZS

Kristalizacija medu
Značilna lastnost medu je, da kristalizira. V preteklosti so ga 
imenovali tudi STRD.
Poleg vsebnosti in razmerja sladkorjev v medu na hitrost kri
stalizacije vplivajo tudi temperatura in čas skladiščenja medu, 
vsebnost vode v medu in prisotnost kristalizacijskih jeder. 
Kristalizacijo medu pospešuje shranjevanje medu na tempera
turi med 10 in 18 °C, nižje temperature shranjevanja pa proces 
kristalizacije upočasnijo. Ravno tako med, ki vsebuje manjšo 
vsebnost vode kristalizira hitreje v primerjavi z medom, ki 
vsebuje več vode. Velikokrat se lahko zgodi tudi, da med kri
stalizira nepravilno. Govorimo sicer o napakah kristalizacije, 
vendar le te na samo kakovost medu v največjem številu pri
merov nimajo prevelikega vpliva. Ce imate doma v kozarcu 
kristaliziran med in so se po kozarcu pojavile bele lise, nikar ne 
bodite zaskrbljeni. Takšna kristalizacija nastane v medu, ki ima 
zelo nizko vsebnost vode. Med kristalizacijska jedra se ujame 
zrak in površina postane bele barve (pojavu belih lis pravimo 
»cvet«). Pojav »cveta« velja za znamenje kakovostnega medu, 
saj gre za med z zelo nizko vsebnostjo vode. Včasih se kristali
zacija medu pojavi tudi v obliki razslojevanja. Nevarnost raz
slojevanja je predvsem pri medu, ki vsebuje visoko vsebnost 
vode (več kot 18 %), saj spodnji del medu kristalizira, zgornji 
pa ostane tekoč. V tekočem delu je tako povečana vsebnost 
vode, kar predstavlja idealno okolje za razvoj kvasovk, ki lahko 
povzročijo fermentacijo medu.

Med je živilo in odlično zdravilo ... 
Foto: arFiiv društva

Za domačo uporabo medu se priporoča, da ga utekočinite v 
vodni kopeli na največ 40 °C. Ce je temperatura utekočinja
nja previsoka se v medu poškodujejo ali celo uničijo toplotno 
občutljive sestavine kot so encimi, hormoni in toplotno obču
tljivi vitamini. Biološka vrednost medu je tako izgubljena in 
postane uporaben zgolj kot sladilo brez dodane vrednosti.
Da ohranite biološko vrednost medu ga nikoli ne dajte v pre
vroč čaj.
Srečno in zdravo leto 2021 vam želi CD Zavre.
NAJ MEDI

Marjan Mezgec
Predsednik ČD Zavrč
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Spoštovani občani in občanke Občine Zavrč,
komaj smo dobro zakorakali v šolsko leto, nam je pisana 
jesen že pomahala v slovo. Res smo jo lepo pozdravili in 
se nadejali čudovitih barv na obronkih završkih gričev. Tudi 
letošnje leto smo si v naši šoli zadali mnogo ciljev, ki jih želi
mo uresničiti - za naše otroke in skupaj z njimi.
Trenutni položaj žal ni ravno rožnat, saj smo ponovno mora
li zapreti šolska vrata in preseliti učilnice na domača omizja. 
A včasih, ko se morda znajdemo na razpotju, si je treba 
nadeti rožnata očala in v prihodnost zreti z optimizmom. 
Naši učenci se pri šolanju na daljavo zelo trudijo. Marljivo 
opravljajo svoje obveznosti, hkrati pa spoznavajo in razvija
jo pomembne vrednote, kot so: potrpežljivost, medseboj
no povezovanje, solidarnost, sočutnost. Tudi učitelji se ves 
čas trudimo približati učencem, jim ob preprekah pomaga
ti. Želimo si, da bosta na hodnikih završke šole kmalu spet 
donela smeh in petje naših otrok. To je tisto, kar smo se 
v teh časih naučili: šola ni le zgradba ali poslopje, šola so 
predvsem naši otroci, pa tudi starši, učitelji.
Ob tej priložnosti se moram zahvaliti vam, dragi starši, ki 
učencem stojite ob strani, jih spodbujate, čeprav vem, da 
jim velikokrat ni lahko. Takrat jim namenimo kakšno toplo 
besedo, jih objemimo in povejmo, da bo prav vse še dobro. 
Seveda bi se rada iskreno zahvalila tudi Občini Zavrč; hvala, 
ker nam zmeraj priskočite na pomoč, ponudite podporo in 
sodelovanje, hvala, da nam zmeraj prisluhnete.

Dragi Božiček!
Vsi otroci te že nestrpno čakamo, 

zato ti bom napisala pesmico.

Bim bim, bim bim ves kraj se veseli, 
saj trije možje prišli so v vas.

Miklavž, Dedek Mraz, Božiček in palčki 
prinesli darila so in srečo v vas.

Le kaj bo
prinesel Božiček, sprašujejo otroci se vsi.

Mogoče čokolado, bonbone, igrače ... kar koli bo prinesel, 
veseli bomo vsi.

Taja Belšak, 3. b

e
• 3

Suzana Petek, ravnateljica 
Foto: arhiv OS

Leto se poslavlja. Zapomnili si ga bomo po stvareh, ki so za 
vse nas nove, drugačne. Verjamem, da se bo vsak od nas 
še naprej trudil po svojih najboljših močeh prispevati tisti 
košček mozaika, ki tvori celotno sliko šole - kraja, kjer naši 
otroci zrastejo, odrastejo in radovedni »odletijo« novim 
izzivom naproti.
Naj vam leto 2021 nasuje predvsem zdravja in mnogih tre
nutkov radosti!
Lepo vas pozdravljam,

ravnateljica Suzana Petek

Naj sreča se v 
zvezdah kuje, naj 
ljubezen se v srcih 
snuje!

OŠ C/RKULAME-ZAVRl

SREČNO 2021'
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Ko Prešeren praznuje 
220 let
3. decembra letos je minilo natanko 220 let, odkar se je v 
Vrbi na Gorenjskem rodil največji slovenski poet, France 
Prešeren. S svojo poezijo se je že takrat ob bok postavil 
velikim evropskim poetom. Njegova Zdravljica dve stoletji 
pozneje odmeva ob uspehih in obeležitvah naše deželice 
pod Alpami. Le kdo ne pozna slavnega verza o čevljih, ki jih 
»naj sodi le Kopitar«, le kdo ne začuti domoljubja, ko sliši 
pesem o Vrbi, srečni domači vasi?
Tudi učenci osmih razredov so se ob prebiranju literarnih 
del te dni spomnili nanj. Pri pouku slovenščine so brali 
čudovito romanco Turjaška Rozamunda. Saj veste, tisto o 
krščanski lepotici Rozamundi, ki je vzvišeno izbirala snubce 
in bila prepričana, da se bo poročila z obljubljenim vitezom 
Ostrovrharjem, ta pa jo je zapustil zaradi čudovite musli
manke Lej le, ki je nanj čakala v daljni Bosni. Učenci so se s 
pomočjo aktualizacije in igre vlog postavili v vlogo snubca 
Ostrovrharja in Rozamundi na grad Turjak poslali romantič
no SMS-sporočilo o zavrnitvi. Pri tem so lahko uporabili tudi 
sleng in emotikone. Nekateri so pripravili tudi radijsko novi
co o Lejlini in Ostrovrharjevi poroki. Zagotovo, tudi klasična 
poezija je lahko zabavna! Čeprav na daljavo, so nastale zani
mive in hudomušne poustvaritve.
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ZAPADEL je PRVI sneg

Zjutraj sem se prebudil- Pogtiol 

sem skozi ol<ho. Snecja še ni kilo. 
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Utrinki iz vrtca Zavrč
Spet se je začelo novo šolsko leto, tudi za nas v vrtcu. Začeli 
smo kot običajno z dvema skupinama otrok, ki sta tudi letos 
razdeljeni v dve raznovrstni skupini v starosti otrok od ene
ga do šest let.
Septembra smo se vsi veseli in polni pričakovanj vrnili v 
svoje igralnice. Ker se koronavirus še ni povsem umiril, smo 
upoštevali vsa navodila in priporočila NlJZ-ja za prepreči
tev širjenja koronavirusa. Pri nas nam je vse lepo uspevalo, 
predvsem pa smo se vse vzgojiteljice trudile, da otroci niso 
tega občutili. Zato smo veliko dejavnosti organizirali zunaj 
na prostem. Dejavnosti so potekale na igrišču, v bližnjem 
gozdu, ob vinogradih, sprehajali smo se po svoji lepi okolici. 
Kmalu je prišel oktober. V tednu otroka z geslom »Odgo
vor je pogovor« smo na to temo otrokom pripravile veliko 
dejavnosti, kot so: luščenje koruze, vožnja z lesenim vozič
kom, igra in pogovor ob grajskih zidovih, »čitanje« v izpo
sojevalnici knjig in še veliko drugih zanimivih dejavnosti. 
Sodelovali smo še v projektih »Ulice otrokom« in »Tradici
onalni slovenski zajtrk«. Žal pa so vse prireditve, ki smo jih 
imeli prejšnja leta, odpadle zaradi epidemije.
Skupina Medvedki je izvedla projekt »Trajnostna mobil
nost«, skupina Ježki ga je izvedla v začetku leta.
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Malčki iz završkega vrtca so raziskovali bližnjo okolico in uživali v igri

Vse tri mesece do zdaj smo vzgojiteljice otrokom ponuja
le različne dejavnosti, v katerih so se veliko vsega naučili, 
spoznali in se razvijali. Sedaj pa se že pripravljamo na vese
li december. S fotografijami pa vam skušamo prikazati le 
nekaj utrinkov dejavnosti, v katerih so otroci sodelovali.

Vzgojiteljici Slavica in Alenka 
Foto: arhiv vrtca

Hej hej©...tukaj Ostrovrhar, 
javljam se ti iz Bosne...moram ti 
povedati, da em..te zapuščam, 
saj veš, Lejla...pozabil sem kako 
prelepa je, saj si ti tudi ampak 
ona je whohowt£ou mimogrede 
poroka odpade©...upam, da 
nisi preveč užaljena in jezna 
©...pozdrav iz Bosne...tvoj 
skoraj bodoči, a zdaj bivši mož 
©!

SMS Rozamundi
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Ko je odvzeta mladost...
SARS-CoV-2, virus, ki se je prikradel v 
naša življenja, je spremenil naš vsak
dan tako, kot si ne bi nikoli predstavlja
li. Za zajezitev epidemije covida-19, ki 
je svoje lovke razširil globalno po celo
tnem svetu, smo sprejeli ukrepe, ki so 
in še zmeraj predstavljajo veliko preiz
kušnjo za naše človeštvo. Ukrepi, ki so 
bili sprejeti, se upoštevajo tudi na naši 
Strojni šoli, ŠC Ptuj, dosledno jih upo
števamo dijaki in profesorji.
V zvezi z vsem tem je bilo prelitega 
že precej črnila in izgovorjenih precej 
besed. Prisluhnilo seje že marsikatere
mu posamezniku, a, žal, premalo tudi 
nam - dijakom, ki obiskujemo srednje 
strokovne izobraževalne programe. 
Nam mladostnikom v obdobju odra
ščanja sta socializacija in medsebojno 
druženje ključnega pomena za nadalj
nji razvoj. Ta »kriza«, kot jo nekateri 
imenujejo, nas je prizadela enako kot 
vsakega odraslega državljana naše 
domovine. Tesnoba, družinske težave 
in pomanjkanje so le primeri izmed 
mnogih posledic, s katerimi se sreču
jemo trenutno zaradi nastale situaci
je. Nekdo bi si mislil, da zaradi svoje 
starosti te zadeve preživljamo lažje, 
ker nismo dovolj »intelektualni« za 
aktualne novice, bodisi s strani politi
ke bodisi katerega koli drugega podro
čja, a po drugi strani pozabljate, da se 
svet razvija in da ravno na nas gradite 
prihodnost. Tehnika je za današnji čas, 
lahko rečeno, skoraj najpomembnejša 
gospodarska panoga na svetu. Izobra
ževanje mladih ljudi v prihodnje inže
nirje, gradbenike, učitelje ... To je to, 
kar nas drži pokonci in kar omogoča 
razvoj posameznikov in družbe v celo
ti. Znanje, ki ga ponujajo šole, ne more 
biti niti približno primerljivo s poukom 
na daljavo, ne glede na ves trud, ki ga v 
delo na daljavo vložimo vsi - tako dija
ki kot profesorji! Verjetno se je poza
bilo, da dijaki prihajamo iz različnih 
družin in da nekateri starši ne morejo 
priskrbeti vse potrebne tehnične opre
me za svoje otroke. Kljub temu da je 
bila priskrbljena pomoč za takšne pri
mere, tega ne moremo uporabljati na 
tako dolgi rok. Še mnogo hujše pa so

težave, ki se, zdaj v tem času šolanja 
na daljavo, pri mladih izražajo v obliki 
psihičnih tesnob ... Odvzeto je druže
nje z vrstniki, tisti pristni stik človeka 
s človekom, ki ga ne more nadomesti
ti še tako dovršeno razvita tehnika ... 
Odvzeta je mladost...
Kot dijake srednje strokovne šole nas 
skrbi primanjkljaj na področju stro
kovnih predmetov in praktičnega pou
ka. V času šolanja od doma dejansko 
ne opravimo nobene ure praktične
ga pouka v ustreznih specializiranih 
učilnicah in delavnicah, oteženo je 
tudi teoretično poučevanje strokov
nih predmetov. Generacije pred nami 
imajo tako z isto izobrazbo več prak
tičnega in strokovnega znanja, kot ga 
bomo ob koncu šolanja imeli mi, kar 
nas postavi v neenakovreden položaj, 
tako na trgu dela kot pri vpisu na višje 
stopnje izobraževanja.
Šolanje vsekakor ni pomembnejše od 
javnega zdravja, kljub temu pa želimo 
odgovorne pozvati k razmisleku o reši
tvah, ki bi upoštevale prihodnost in 
življenja mladih. Z nazadovanjem izo
brazbe nazadujeta namreč tudi sama 
država in njen razvoj. Ker ustavitve 
širjenja bolezni ne more napovedati 
nihče, je treba spremembe uvesti čim 
prej, saj lahko trenutne razmere traja
jo še več mesecev, s čimer pa se nara
ščanje nepopravljive škode pri izobra-

«

ževanju mladih samo še povečuje. Na 
naši šoli smo ukrepe upoštevali vsi, 
odgovorno nosili maske, se zadrževa
li v svojih mehurčkih in ohranjali med 
seboj dorečeno varnostno razdaljo, a 
smo v javnosti pogosto bili očrnjeni 
kot eni izmed glavnih krivcev širjenja 
virusa.
Dijaki bi se morali čim prej vrniti v šole 
k praktičnemu pouku in k pouku stro
kovnih predmetov. Šolanje na daljavo 
nikakor ne more nadomestiti šolskega 
pouka v za to ustrezno specializira
nih šolskih prostorih. V šoli je nujno 
potrebno tudi poučevanje dijakov 
zaključnih letnikov, da se ti kakovo
stno pripravijo na opravljanje poklic
ne mature oz. zaključnega izpita. Prav 
tako je potrebna čimprejšnja vrnitev v 
šolske klopi dijakov prvih letnikov, saj 
se prvič srečujejo s snovjo strokovnih 
predmetov in vsi vemo, da so začetki 
najtežji. Ko pa se razmere vsaj nekoli
ko izboljšajo, pa predlagamo popolno 
odprtje šol in zapiranje šol oz. oddel
kov »po potrebi«, glede na število 
okužb v določeni šoli oz. v posame
znem oddelku.
Mladi smo prav tako del te družbe 
in želimo, da se prisluhne tudi našim 
predlogom, ki se navezujejo predvsem 
na NAŠE izobraževanje.

Dijakinje in dijaki Strojne šole, 
ŠC Ptuj

Lara Zebec 6. b, Pošast, slikanje s kavo
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Priporočila PGD Zavrč po navodilih NlJZ-ja
Spoštovani občani Občine Zavrč!
Ker se gasilci PGD Zavrč zavedamo resnosti pandemije covi- 
da-19, vam posredujemo priporočila, objavljena s strani NIJZ- 
-ja.

Preventivni ukrepi so odločilnega pomena
K uspešnemu obvladovanju širjenja bolezni odločilno pripo
more odgovorno vedenje do sebe in drugih. To pomeni, da 
dosledno izvajamo preventivne ukrepe:
— v zaprtih javnih prostorih in v javnem prevozu roke razkuži

mo in nosimo masko;
— upoštevamo varno razdaljo dva metra;
— redno in temeljito si umivamo roke z milom in vodo; če 

voda in milo nista dostopna, si roke razkužimo;
— upoštevamo pravilno higieno kašlja.

Vas skrbi, da ste okuženi?
Ce ste zboleli (kašljate, imate vročino ali težko dihate):
— Ostanite doma in se izogibajte vsem stikom.
— Pokličite osebnega zdravnika ali urgentno službo, če osebni 

zdravnik ni dosegljiv. Ta bo po pogovoru z vami ocenil, ali 
je sum upravičen ali ne. Ce bo ocenil, da je sum na okužbo 
z novim koronavirusom upravičen, vam bo po telefonu dal 
nadaljnja navodila.

— Pomembno je tudi, da k zdravniku, po nujno medicinsko 
pomoč ali v bolnišnico ne hodimo osebno. Ce moramo 
poiskati nujno medicinsko pomoč, jo najprej pokličemo po 
telefonu.

Najpogostejši znaki za sum okuženosti
Novi koronavirus SARS-CoV-2 povzroči bolezen covid-19, 
ki se najpogosteje kaže s slabim počutjem, utrujenostjo, 
nahodom, vročino, kašljem in pri težjih oblikah z občutkom 
pomanjkanja zraka. Za težji potek je značilna pljučnica. 
Okužbe z novim koronavirusom samo na podlagi poteka bole
zni in bolnikovih težav ne moremo razlikovati od drugih pov
zročiteljev akutnih okužb dihal. Za potrditev ali izključitev je 
potrebno mikrobiološko testiranje.
Novi koronavirus se med ljudmi širi predvsem kapljično, 
s kapljicami sline ob kihanju in kašljanju. To pomeni, da je 
za prenos potreben tesnejši stik z bolnikom, na manj kot dva 
metra oddaljenosti.

Oboleli v osamitev oziroma izolacijo
Osebi, pri kateri je potrjena okužba z novim koronavirusom, 
osebni zdravnik odredi ukrep osamitve oziroma izolacije. To 
pomeni, da ne sme zapuščati svojega bivališča, omejiti mora 
stike z drugimi osebami ter dosledno upoštevati priporočila 
za preprečevanje širjenja bolezni. Bolnik je v času izolacije na 
bolniškem dopustu.
Socialno distanciranje
Osebi, ki je bila v stiku z okuženo osebo v času njene kužnosti, 
se priporoča socialno distanciranje. Visoko tvegani so pred
vsem stiki med družinskimi člani, med katerimi je možnosti za 
prenos novega koronavirusa največ.
Socialno distanciranje je priporočilo in ne obveza, saj osebi ni 
odrejen bolniški dopust. Priporoča se, da v dogovoru z delo
dajalcem nekaj časa delo opravlja od doma. Ce dela ne more 
opravljati od doma, naj se čim bolj pozorno opazuje in prene
ha delo ob prvem pojavu bolezenskih znakov. Priporoča se, da 
se ne druži z osebami izven skupnega gospodinjstva, na javnih 
krajih pa dosledno ohranja medosebno razdaljo dveh metrov. 
Upoštevanje priporočil v primeru intervencije 
V primeru intervencije občane prosimo, da si nadenejo zašči
tne obrazne maske ter se držijo varnostne razdalje. V prime
ru okuženosti z novim koronavirusom prosimo, da okužbo 
nemudoma sporočite klicnemu centru ob klicu na interventno 
številko 112 ter prav tako o okužbi obvestite tudi gasilce ob 
prihodu na kraj intervencije. Kirurško masko je treba zame
njati vsaj po dveh urah uporabe oz. takoj, ko postane vlažna. 
Maska se ne sme uporabiti večkrat.
Z gasilskim pozdravom
NA POMOČ!

PGD Zavrč

ZAHVALA ZA DONATORSKO POMOČ
Spoštovani,
zavedamo se, da je v današnjih dneh težko dobiti kakršno 
koli pomoč, ker pa verjamemo v solidarnost in sodelovanje, 
smo se kljub temu odločili, da vas prosimo za donatorska ali 
sponzorska sredstva.
Glede na trenutno situacijo s covidom-19 se tudi naše dru
štvo spopada z oslabitvijo finančne strukture sredstev, ki so 
bila namenjena za nakup zaščitne gasilske opreme. Naše 
društvo sloni na dejavnosti, ki se ukvarja z zaščito in reševa
njem pri požarih ter nesrečah, ki jo je nemogoče opravljati 
brez primerne zaščitne gasilske opreme.
Na našo prošnjo ste se pozitivno odzvali ter nam namenih 
1000,00 EUR finančnih sredstev. Sredstva smo porabili za 
nakup zaščitne gasilske opreme, ki je nepogrešljiva pri opra
vljanju našega dela. Za pomoč se vam iskreno zahvaljujemo. 
Z gasilskim pozdravom 
NA POMOČ!

PGD Zavrč
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Vabilo k projektu »Prvi posredovalci«

Kadar nas usoda postavi pred težko 
življenjsko preizkušnjo (srčni zastoj, 
hujša krvavitev, dušenje zaradi tuj
ka v dihalih in podobno), je pomoč 
bližnjih najpomembnejša, saj lahko 
odloča med življenjem in smrtjo. 
Z zavedanjem vseh nevarnosti in 
oddaljenosti od nujne medicinske 
pomoči smo v občini Zavrč vzposta
vili sistem »Prvi posredovalci«.

Vendar uspeh projekta lahko zagotovi
mo le s tem, da se k sodelovanju prija
vi veliko število občank in občanov. Za 
sodelovanje pri projektu je pogoj le, da 
ste polnoletni, zato ne glede na predzna

nje in poklic vabljeni k sodelovanju vsi. 
Vse zainteresirane in pripravljene za 
sodelovanje v projektu »Prvi posredoval
ci« vabimo, da se prijavite po elektronski 
pošti na obcina.zavrc@siol.net ali pa po 
telefona 
02 76118 02.

Tisti, ki se boste odločili sodelova
ti, boste opravili brezplačni tečaj, kjer 
se boste naučili, kako izvajati temelj
ne postopke oživljanja, kako uporabiti 
avtomatski zunanji defibrilator (AED), 
kako zaustaviti hujšo krvavitev, kako 
razrešiti zaporo dihalne poti, in pridobi
li še kakšno drugo uporabno znanje, ki 
vam bo prišlo prav v primeru nenadnega 
poslabšanja zdravstvenega stanja vaše-

Defibrilator rešuje življenja. Foto: TM

ga svojca, prijatelja, sokrajana. Datum 
izvedbe tečaja bo dogovorjen naknadno. 
Vljudno vabljeni!

Slavko Pravdič, župan

Jesenski prvaki

★
Vedel božič ifi 
sreltio 202

★

SO POTI. KI VODIJO V NOVE KRAJE IN SO POTI NA KATERIH SE MARSIKAJ DOŽIVI. 
SO POTI. KI VODIJO V NOVA SPOZNANJA IN SO POTI, KI VODIJO V SRCA LJUDI.

Če je epidemija zaznamovala spo
mladanski del sezone, se je enako 
zgodilo z jesenskim. Cilj Medobčin
ske nogometne zveze Ptuj je bil, 
da se tekmovalna sezona pripelje 
do konca, a epidemiološko stanje 
v državi je predčasno - krog pred 
koncem - prekinilo tudi naše tek
movanje.

Sicer pa je bil prvi del tekmovalne sezo
ne zelo uspešen. Na devetih tekmah smo 
zabeležili devet zmag, nasprotnikom 
zabili 32 golov in jih prejeli le pet ter 
tako postali jesenski prvaki super lige. 
Pohvalimo se lahko s prvim strelcem in 
prvim vratarjem lige — Tomi Stumber- 
ger je gol tekmecev zatresel kar enajst
krat, Luka Mikic pa je svoj gol zaklenil 
na kar petih tekmah. Oba sta s strani 
medobčinske nogometne zveze preje
la nagrado za najboljšega igralca ozi
roma vratarja v jesenskem delu sezone 
2020/21. Hkrati se moramo zahvaliti 
svojim najzvestejšim podpornikom — 
dragi navijači, zaradi VAS so bile naše 
tekme med najbolj obiskanimi v ligi. 
Zelo uspešno so jesenski del zaključi
li tudi kadeti, ki tekmujejo združeni 
s sosednjimi Cirkulanami. Na šestih

tekmah so nanizali pet zmag in poraz, 
kar je enako kot Podvinci, ki se trenu
tno oklepajo drugega mesta, a so si naši 
fantje priigrali boljšo gol statistiko. Na 
šestih tekmah so zadeli 33 golov, prejeli 
pa jih le šest. Aljaž Bezjak se je z osmimi 
doseženimi goli zavihtel na drugo mesto 
med strelci.
Starejši dečki Zavrč - Cirkulane so v 
močni konkurenci 12 klubov v jesen
skem delu zasedb osmo mesto z eno odi
grano tekmo manj.
Ponosni smo, da nam je jeseni uspelo 
organizirati dejavnost tudi za najmlaj

še otroke, stare med šest in osem let. 
Otroke začetnike na zabavni način z 
igro uvajamo v redno nogometno vad
bo. Želimo si, da otrokom omogočimo 
gibanje in strokovno vodeno igro na 
prostem ter s tem pripomoremo k nji
hovemu razvoju.
Prihodnost težko napovemo. Upamo, 
da se bo stanje glede koronavirusa v 
prihodnjem letu izboljšalo in da bomo 
lahko spomladanski del sezone zaključili 
tako, kot smo začeli jesenskega — na igri
šču, ob bučni podpori s tribun.

ŠD NŠ Zavrč
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N.Si
NOVOLETNO VOŠČILO

V decembru prižiga se tisoč luči, 
v decembru se ulica svetlo blešči, 

v decembru na novoletnem dreveščku svetloba žari...
V decembru vam zaželim: naj ima novo leto tople in modre

oči.
V njih so nebo, sanje ter sreča za vse ljudi!
Da zdravja in srečnih dogodkov nešteto 
vam v obilju nasulo bi novo leto 2021!

Kljub sivim dnem, ki so za nami, ne izgubite upanja in 
vere.

Predsednik OO N.Si Zavrč 
Jakob Zebec

Slovenska ljudska stranka

Spoštovane občanke in občani Občine Zavrč, 
čas hitro teče in tako so pred nami božično-novoletni pra
zniki, ko se bomo poslovili od starega in zakorakali v novo 
leto. Leto, ki bi moralo biti polno lepih spominov, želja in 
novih pričakovanj. Žal pa ni tako, za nami je leto neprije
tnih izkušenj, leto, ki je bilo polno strahu in negotovosti, 
leto, ki ga je zaznamoval virus s krutimi in nepredvidljivi
mi posledicami. Virus, ki je zarezal v medčloveške odnose, 
gospodarstvo in v vse pore našega življenja.
Kljub vsem ukrepom, ki globoko posegajo v naše vsak
danje življenje in nas potiskajo v osamo, živimo naprej, 
živimo v novem upanju in pričakovanju časa, ko se bomo 
lahko spet družili in z novimi izkušnjami nadaljevali pot 
razvoja in boljših medsebojnih odnosov. Nova izkušnja, 
za katero verjamemo, da bo kmalu minila, je dokaz, kako 
malo je potrebno, da je lahko človek srečen.
Spoštovani, sreča je na svetu zato, dajo delimo z drugimi. 
Ostanite zdravi in srečno 2021!

OO SLS Zavrč, 
predsednik 

Janko Lorbek

SDS
DRAGE OBČANKE IN OBČANI OBČINE 

ZAVRČ,
čas neusmiljeno beži, le kam se mu mudi? Leto se počasi izte

ka, za nami pa ostaja na tisoče spominov. Tok življenja nas 
nese dalje, da izpiše nove strani. Vsi ljudje tega sveta hrepe
nimo po notranjem miru, po ljubezni in boljši prihodnosti.
Želimo si, da bi božični čas preživeli v veselem pričakovanju, 
skupaj s svojimi najdražjimi. Božič naj v nas prebudi novo 

upanje in čar lepote življenja.

O O SDS Zavrč
vam želi blagoslovljene božične praznike, 

polne zdravja, miru in ljubezni.
Srečno novo leto 2021!
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Udeležba v presejalnem programu 
SVIT lahko reši življenje

Rak je v Sloveniji velik zdravstveni, družbeni in ekonom
ski problem. Podatki kažejo, daje v Sloveniji rak debele
ga črevesa in danke med petimi najpogostejšimi raki pri 
obeh spolih skupaj. Za rakom debelega črevesa in dan
ke povprečno vsako leto zboli več kot 1300 ljudi. S pre
sejalnim programom Svit zmanjšujemo število na novo 
zbolelih ljudi, saj lahko z odkritjem in odstranitvijo pre- 
drakavih sprememb preprečimo razvoj raka na debe
lem črevesu in danki. Opuščanje udeležbe v programu 
Svit ima lahko resne posledice za zdravje posameznika.

DRŽAVNI PROGRAN
PRESEJANJA IN ZGODNJEGj 
ODKRIVANJA PREORAKAVII' 

SPREMEMB IN RAKA N *
DEBELEM ČREVESU IN DANK

Od leta 2011 v Registru raka Republike Slovenije beležijo 
občuten padec novih primerov raka debelega črevesa in dan
ke. Med vsemi novo odkritimi raki v Sloveniji se je med leto
ma 2007 in 2017 rak debelega črevesa in danke po pogosto
sti pomaknil z drugega na peto mesto, k čemur pomembno 
prispeva odstranjevanje predrakavih sprememb na kolono- 
skopijah v programu Svit. Prekinitev trenda naraščanja novih 
primerov raka debelega črevesa in danke ter celo manj novih 
rakov med vsemi prebivalci Slovenije, ne le med udeleženci 
presejanja, je ključni cilj presejalnega programa.
Program Svit vključuje moške in ženske v starosti od 50 do 
74 let, ki so v program vabljeni po vnaprej določenem načrtu 
v obdobju dveh let. Sodelovanje v programu Svit je za tiste 
prebivalce Slovenije, ki so v ciljni populaciji in imajo urejeno 
obvezno zdravstveno zavarovanje, brezplačno, saj stroške pro
grama nosi Zavod za zdravstveno zavarovanje Slovenije. Mno
gi, ki imajo zgodnjo obliko te bolezni, se je sploh ne zavedajo, 
ker se bolezen dolgo razvija brez očitnih bolezenskih znakov. 
Rak na debelem črevesu in danki se večinoma razvije iz predra
kavih sprememb na steni črevesa — polipov. Če polipe odkri
jemo in jih odstranimo pravočasno, lahko to obliko raka pre
prečimo. Bolezen je namreč v začetni fazi povsem ozdravljiva, 
človek pa ohrani kakovost življenja.
Kot osnovno metodo odkrivanja sprememb debelega črevesa in 
danke v programu Svit uporabljamo test na prikrito krvavitev, 
s katerim se ugotavlja prisotnost krvi v blatu, ki s prostim oče
som (še) ni vidna. Po podpisani izjavi o prostovoljnem sodelo
vanju boste na dom prejeli komplet za odvzem vzorcev blata. 
Oba uporabljena tulca z odvzetima vzorcema boste poslali na 
že natisnjeni naslov osrednjega laboratorija programa Svit. Če 
bo izvid pozitiven, vas bodo napotili na kolonoskopijo, ki je

S Programom Svit smo se kar nekajkrat seznanili tudi v občinah 
Spodnjega Podravja. Foto: Silvestra Brodnjak

najzanesljivejša metoda za odkrivanje bolezenskih sprememb 
na debelem črevesu in danki.

DELOVANJE PROGRAMA SVIT V ČASU 
RAZGLAŠENE EPIDEMIJE
Program Svit kljub spreminjajoči se epidemiološki situaciji 
zaradi covida-19 še naprej deluje. Sodelovanje v programu 
Svit je varno za vse, ki so v njegovo izvajanje vključeni. Pri 
vabljenju in oddaji vzorcev blata posamezniki nimajo stika z 
drugimi osebami. Če je oseba nato vabljena na kolonoskopijo, 
se pregleda lahko udeleži zgolj, če nima povišane temperature 
ali znakov okužbe zgornjih dihal. Pri pregledu se uporablja vsa 
potrebna varovalna oprema.

V letu 2019 je bila odzivnost v zdravstveni regiji Maribor 
62,82 %, kar je pod republiškim povprečjem, ki je 65,59 %. 
Pri tem je bila odzivnost višja pri ženskah (68,27%) kot pri 
moških (57,09 %). Celo pod regijskim povprečjem izstopa 
Mestna občina Maribor z odzivnostjo, ki znaša samo 60,81 %. 
Z udeležbo v programu Svit naredimo veliko za svoje zdrav
je in kakovost življenja, obenem pa posredno pripomoremo 
k vzdržnosti in racionalizaciji stroškov zdravstvenega sistema. 
Zato vse, ki prejmete vabilo v program, močno spodbujamo, 
da se nanj tudi odzovete.
O vseh morebitnih spremembah in novostih/dogodkih glede 
delovanja programa Svit je na razpolago spletna stran: https:// 
www.program-svit.si/za-uporabnike/aktualno/obvestila-in- 
-dogodki/.

Pripravili:
Milan Stojanovič, Marija Hanželj, 

Aljaž Brlek (NIJZ — Območna enota Maribor)
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Obvestilo o novem načinu zbiranja stekla in sprememba
odpiralnih časov zbirnih centrov

f bveščamo vas, da bomo v letu 2021 uvedli ločeno 
I ■ zbiranja stekla po sistemu »od vrat do vrat«. To 

pomeni, da boste v uporabo dobili posodo (120 L) 
za zbiranje stekla, pri čemer te vrste odpadkov ne bo več tre
ba voziti na oddaljene ekološke otoke (ti se bodo ukinili). 
Posodo zelene barve z belim pokrovom in napisom STEKLO 
vam bodo predali zaposleni našega podjetja skupaj z navodili 
za ločevanje. Ce vas ob obisku naših zaposlenih ne bo doma, 
vam bodo posodo nastavili na varno mesto.
Odvoz stekla bo potekal s prevzemnega mesta (to je mesto, 
kamor že danes za odvoz nastavljate druge posode in vrečke). 
Odvoz bo potekal 6-krat letno po urniku odvoza odpadkov za 
leto 2021. Dnevi odvoza so na urniku za leto 2021 označeni z 
zelenim kvadratkom.

NOVOSTI NA PODROČJU ZBIRANJA 
ODPADKOV V ZBIRNIH CENTRIH
Obveščamo vas, da z letom 2021 ni več možno brezplačno 
oddajanje odpadkov v C ERO Gajke za naše uporabnike. V
ta namen smo spremenili in povečali razpoložljivost zbirnih 
centrov v upravljanju podjetja CM Ptuj, kamor lahko pripe
ljete in brezplačno oddate odpadke, ki spadajo v okvir zbira
nja gospodarske javne službe.
Vabimo vas, da v letu 2021 odpadke pripeljete v vam naj
bližji ZC glede na odpiralni čas in lokacijo.

ZC VIDEM

Pri večstanovanjskih objektih (bloki idr.) ostaja sistem nespre
menjen, prav tako na skupnih prevzemnih mestih, ki so 
že opremljena s posodo za steklo. Ce vaše skupno odjemno 
mesto, kamor vozite odpadke, nima posode za steklo, jo 
bomo dodatno namestili.
Prosimo za dosledno ločevanje vseh odpadkov po navodilih, 
ki jih najdete tudi na naši spletni strani: https://cistomesto. 
si/2019/04/01/ zlozenka-za-locevanj e-odpadkov/.

Za vse dodatne informacije v zvezi z ločevanjem in zbira
njem odpadkov smo vam na voljo na tel. številki 02 780 90 
20 ali po e-pošti info@cistomesto.si.

V POSODO ZA STEKLO ODLAGAMO:
steklenice pijač in jedi, začimb, zdravil ... 
kozarce za vlaganje brez pokrovov

— drugo stekleno embalažo
— druge votle steklenice brez zamaškov
V POSODO ZA STEKLO NE ODLAGAMO:
— okenskega stekla, ogledal, keramike ...
— žarnic, avtomobilskega stekla
— steklenic iz umetnih snovi
— drugih vrst odpadkov

Vaš zbiralec odpadkov 
ČISTO MESTO PTUJ

Lokacija: v industrijski coni (glej zemljevid lokacij na: https://cistomesto.si/zbirni-centri/)

Dan Letni odpiralni čas
(april-oktober)

Zimski odpiralni čas
(november—marec) Opombe

PONEDELJEK in SREDA 11.00-18.00 9.30-16.30 vsak ponedeljek in sredo razen 
praznikov

SOBOTA 8.00-11.00 8.00-11.00 dve soboti v mesecu — glej koledar 
odvoza

*Točni datumi odprtja zbirnih centrov bodo objavljeni 
kvadratek na koledarju:

na naši spletni strani in v urnikih odvozov za leto 2021 — glej moder

ZC KIDRIČEVO
Lokacija: Njiverce, cesta za Talum (glej zemljevid lokacij na: https://cistomesto.si/zbirni-centri/)

Dan Letni odpiralni čas
(april-oktober)

Zimski odpiralni čas
(november—marec) Opombe

TOREK, SREDA, ČETRTEK 11.00-18.00 9.30-16.30 vsak torek, sredo in četrtek razen 
praznikov

SOBOTA 8.00-13.00 8.00-13.00 vse sobote v mesecu — glej koledar 
odvoza

Odpiralne čase in lokacije naših zbirnih centrov najdete na: https://cistomesto.si/zbirni-centri/.
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Božiček je v družbi župana Slavka Pravdiča in podžupana 
Roberta Vuzma po vseh naseljih Občine Zavrč obiskal 
najmlajše, jim izročil darilo občine in voščil čarobne 
praznike. Foto: TM
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